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Luca székeként készülő éttermek 

Szabadság maradt 
a lelei főtér neve 
Továbbra is Szabadság térnek hívják Maroslele főterét, pedig a 
faluban sokan szerették volna, ha Dessewfy Sándor egykori csanádi 
püspökre emlékezve átkeresztelik Püspök térre. Azt, hogy lesz-e 
később valamikor névadó, nem tudni, ám a zselléreknek telket 
adományozó, templomot és plébániát épít tető egyházfi iránt addig 
is kifejezhetik tiszteletüket a leleiek - másként. 

A tulajdonos szerint a betörések megszűntek 

Magasfeszültségű védelem 
a Kovács Autóháznál 

A SOLVORÓL 
A SZEMKÖZTBEN 
A szegedi városi tévé és a 
Délmagyarország közös 
műsorának mai vendége Duda 
Ernő, a Solvo Rt. vezérigazgatója 
lesz, akit Márok Tamás és Szabó 
C. Szilárd a cégről egy internetes 
honlapon megjelent furcsa 
információkról faggat. Az adás 
este fél 8-kor kezdődik a VTV-n. 

SZAKMAI NAPOK 
CSONGRÁDON 
A gyermekközpontú 
pedagógiáért címmel szakmai 
napokat rendeznek Csongrádon 
ma, holnap és pénteken a városi 
galériában. A program ma 
kilenckor kezdődik 
Bedő Tamás polgármester 
köszöntőjével. 

BALESETEK VÁSÁRHELYEN 
Nissan terepjárónak ütközött 
egy motoros tegnap reggel az 
Alföldi Galériával szemben. A 
motorost a mentők a vásárhelyi 
Erzsébet-kórházba szállították, 
további vizsgálatokra. Később 
egy IFA és egy Ford 
karambolozott a Csengettyű 
közben. Személyi sérülés nem 
történt, a Fordban viszont 
jelentős anyagi kár keletkezett. 

TAVASZI SZÁRAZSÁG 
AFÖLDEKEN 
Porfelhő úszik talajművelést 
végző traktor után a határban. 
Ilyenkor, húsvét táján 
legtöbbször belvíz okoz gondot -
nagy ritkaság, hogy ennek 
ellenkezőjére akad példa, mint 
például most. Jó két hete nem 
esett eső, és a téli csapadék is 
kevesebb volt a szokásosnál -
nem csoda: a talajréteg felső 
húszcentis rétege jócskán 
kiszáradt. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

Püspökiele - a második világhábo-
rú előtt így hívták a ma Maroslele-
ként ismert falut. Korábbi nevével 
Dessewfy Sándor előtt tisztelgett, 
aki Csanád vármegye püspöke-
ként nagyon sokat tett a faluért: 
nem csupán templomot és plébá-
niát építtetett az itt élőknek, de sa-
ját birtokaiból földet is ajándéko-
zott a közeli majorságok zsellérei-
nek, akik ily módon elindulhattak 
a felemelkedés útján. A falu régi 
nevének visszaadásáról természe-
tesen most sem volt szó, az új kép-
viselő-testület megalakulását kö-
vetően arról azonban igen, hogy 
legalább a falu főtere kapja meg a 
Püspök tér nevet. Az ötlet, amelyet 
sokak nevében Katona Pál plébá-
nos juttatott el az önkormányzat-
hoz, logikusnak tűnt, hiszen a té-
ren nemcsak az 1912-ben elhunyt 
Dessewfy püspök által emelt épü-
letek állnak, de egy emlékmű is. 

A korábban Illés próféta nevét 
viselő tér azonban - legalábbis 
egyelőre - megtartja rendszervál-
tozás előtti nevét, továbbra is Sza-
badság térnek fogják hívni. Tör-
tént ugyanis, hogy a képviselő-tes-

tületben a Martonosi György pol-
gármester által előterjesztett ja-
vaslat nem kapott többséget. A 
szavazatok egyenlően oszlottak 
meg, öt igent és öt nemet kapott 
az elképzelés. Martonosi György 
most azt mondja: bár személy sze-
rint szimpatizált az atya ötletével, 
egyelőre biztosan nem kerül újra 
napirendre a kérdés, azóta nem 
beszéltek róla a testületben. A falu 
első embere a döntésből azt a kö-
vetkeztetést vonta le, hogy a mai 
leleiek már nem kötődnek olyan 
szorosan a jeles egyházfi emléké-
hez, mint elődeik. Hozzátette: a 
falu ettől függetlenül halad előre, 
most is új pályázatokat készül be-
nyújtani a testület, igény tehát 
van az előrelépésre Maroslelén. 

kerekes: másként is lehet 

tisztelegni 

A főtér átkeresztelésének egyik el-
lenzője, Kerekes László képviselő 
- korábbi alpolgármester - la-
punknak azt mondta: katolikus 
vallásúként ő is tisztelettel gondol 
Dessewfy püspökre, ugyanakkor 
úgy gondolja, más módon is ki le-
het fejezni iránta az utókor háláját. 

Kovács László, a kereskedés tulajdonosa (öltönyben) és Tóth Sándor kivitelező: Az elektromos védelmi rendszer a betörők elriasztását 
szo lgá l ja Fotó: Frank Yvette 

Folytatás az 1. oldalról 

- Ha kutyákkal védekeznénk a betörők ellen, 
az őrzésre kiképzett állatok súlyos sérülése-
ket okozhatnának egy kerítésen benyúló kéz 
gazdájának, ugyanakkor a vezeték érintése 
kis körültekintéssel elkerülhető - mondta 
hozzá Kovács László. 

Az arra sétáló gyalogosok nem osztották a 
cégtulajdonos álláspontját. Húsvét első nap-
ján a békéscsabai Tóth Zoltán feleségével és 
apró gyerekével az autóház előtt parkoló au-
tójukhoz tartva azt mondta: felelőtlenség 
„villanypásztort" alkalmazni ezen a helyen, 
könnyen „megütheti" az áram a kerítésbe vé-
letlenül belekapaszkodó és egyúttal a vezeté-
ket önkéntelenül megérintő figyelmetlen fel-

nőttet vagy gyermeket. Hasonló véleményt 
fogalmaztak meg mások is. Egyikük, a vadas-
parkból kijövő, szintén békéscsabai nő Ko-
vács László és a kivitelező, a Lochner Kft. 
ügyvezetője, Tóth Sándor előtt mondta azt, 
hogy nem ért egyet az ilyen védekezéssel, 
„még ha az a betörők ellen irányul, akkor 
sem". 

- Az elektromos védelem, a kialakított 
rendszer hármas célt szolgál: a vezeték „csí-
pésén" kívül már a táblákon olvasható fel-
iratok is riasztó hatásúak, ráadásul a drót 
megérintése riasztja a biztonsági szolgálatot 
- magyarázta a Lochner ügyvezetője. Tóth 
Sándor szerint a munkaidő után üzembe he-
lyezett rendszer emberre veszélytelen. 

o . z . 

érintés 

| H Egy neves belgyógyász á l ta lánosságban el-
mondta, ha valakit áramütés ér, 24 órás megfi-
gyelésre bent tartják a z e g é s z s é g ü g y i intéz-
ményben, ugyanis a z áramütés s z í v r i t m u s z a -
vart okozhat. I lyenkor azt is v i zsgá l ják , káro-
sodott-e a szív. Ez a z e g é s z s é g e s emberekre 
vonatkozik. De ha valakinek nem ép a s z í v -
izomzata, mondta a főorvos, vagy ha valakit 
s z ív r i tmuszavarra l kezelnek, akkor a veszély 
jelentős is lehet. Akinek pedig valamilyen pro-
tézist vagy pacemakert építettek be a szerve-
zetébe, annak még a z előzőekben említettek-
nél is nagyobb veszélyt jelent a z elektromos 
vezeték érintése. 

Harmincmillió forint alatt nem költöznek 

sal - kisajátítási eljárást kezdemé-
nyez. Az adásvétel, illetve az eset-
leges kisajátítás költségét - úgy 
tudjuk, összesen 350 millió forin-
tot - a beruházó állja. Erről nem-
régiben állapodott meg a város a 
befektetővel. Az önkormányzat 
forgalmi értéken vásárolná meg 
az ingatlanokat, ami mellé még 
húsz százalék fájdalomdíjat adna. 

Környei Béláné egy bontásra 
ítélt négylakásos társasházban él 
a férjével a Gyimesi utcában. 

- Harminckilenc éve lakunk 
itt. A 74 négyzetméteres laká-
sunkért 21,3 millió forintot, a 
garázsunkért pedig 2,5 millió fo-
rintot ajánlott a város - mondja a 
nyugdíjas asszony, aki szerint 
ennyi pénzből nem tud olyan 
kertes házas környezetbe költöz-
ni, mint amilyenben most élnek. 
A csendes környéket és a lakók 
által épített, gondozott kis par-
kot dicséri Vass Sándor is, aki 
szintén itt él. Neki 19,4 milliót 
ajánlott a város, plusz a garázsért Kilátás a Gyimesi utcára. I t t futna tovább négy sávon a Temesvári körút Fotó: Segesvári Csaba 

A marosleleieket erősen megosztotta Katona Pál esperes kezde-
m é n y e z é s e Fotó: Karnok Csaba 

A csongrádiak két étterem megnyitását is hiába 
várják már egy ideje. A késés okai között egyaránt 
szerepel a fizetőkéses kereslet hiánya, illetve az 
időjárás. 

Kertes Miklós főtéri vendéglője ugyan már szer-
kezetkész állapotban van, de a tulajdonos halogatja 

a nyitást, mivel - turizmus híján - egyelőre nem lát 
garanciát a megfelelő forgalomra. Ezért a tulajdo-
nos azon is töri a fejét, hogy más célra hasznosítja 
az épületet. A Körös-toroki kőcsárdával más a baj, a 
tavalyi árvíz miatt csúszik a felújítása. így nem 
tudni, kinyitnak-e az idén. 

Folytatás az 1. oldalról 

A befektető tavaly nyáron szerette 
volna megvásárolni az ingatlano-
kat, de nem járt eredménnyel. 
Ezért bevonta a várost, annak re-
ményében, hogy az önkormány-
zat talán meg tud egyezni a lakók-
kal. Ha ez nem jár sikerrel, akkor 
a város - közérdekre hivatkozás-

két és fél milliót. A bontásra ítélt 
társasházban, és a mellette lévő 
ikerházban tizenegy nyugdíjas 
lakik. Környei Béláné szerint 
egységesek, összetartanak. Elha-
tározták, hogy 30 millió alatt 
nem mennek ki a házból. - Ha a 
város nem adja meg ezt a pénzt, 
akkor nem költözöm, tőlem jö-

het a dózer - mondja a nyugdíjas 
asszony, aki azt tartja leginkább 
felháborítónak, hogy a három-
ezer négyzetméteres telekért 
nem akarnak nekik pénzt adni. 
Környeiné elmondta, úgy tájé-
koztatták őket a városházán, 
hogy augusztus 31 -ég ki kell köl-
tözniük a házból. 

Szabó László fideszes újszegedi 
önkormányzati képviselő szerint 
ha a körút ívét folytatva épülne 
meg az út, nem lenne szükség ki-
sajátításra és a magántulajdonú 
épületek elbontására. Szerinte 
kisajátítás csak közérdekből tör-
ténhet, az út megépítése azon-
ban szerinte elsősorban a befek-

tető magánérdeke. Nagy Sándor 
szerint az utóbbi években több 
alkalommal is előfordult, hogy 
magánbefektető finanszírozott 
olyan beruházásokat, amelyek 
nemcsak a magáncég üzleti érde-
két, hanem a közösség hasznát is 
szolgálták. 

sz . c . sz . 


